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FATF در مجمــع  گــروه مخالفــان 
تشــخیص که اعمال تحریم ها را بر اقتصاد 
کشــور بی اثر می دانســت حالا آثار مخرب 
تحریم هــای آمریــکا بر اقتصاد کشــور را 
می پذیرد. پرســش آنجاست که چقدر باید 
بگذرد که این گروه منکر نقش FATF مثل 

حالا از نظر خود برگردد؟
به گزارش خبرآنلایــن، این روزها بحث 
تصمیم گیری مجمع تشــخیص مصلحت 
 FATF نظام در خصــوص لوایح مرتبط به
دوباره داغ شــده اســت. برخی نپیوســتن 
به کنوانســیون های مرتبط با گــروه ویژه 
اقدام مالــی را خودتحریمی دیگر، علاوه بر 
تحریم های اقتصــادی می دانند که مانع از 
ارتباطات بانکی و مراودات اقتصادی با جهان 
می شــود. اما آن طیف سیاسی غرب ستیز 
که در برابر شنیده شدن هر صدای خواهان 
مراوده یا گفت وگو با جهان، فریاد ضد غربی 
ســر می دهد، منکر اثر این کنوانسیون ها بر 

اقتصاد کشور است.
مساله اینجاست که آن ها بعضا در تصمیم 
گیری ها درباره سرنوشت اقتصاد کشور سهم 
دارند و موثرنــد. از اینها مهمتر اینکه، افراد 
مدنظر در گلوگاه تصویب یا رد لوایح مرتبط 
با FATF نشســته اند و هر کدام می توانند 
علیه این ماجرا یک فضاســازی آشــکار و 
لابی های پنهان کنند تا اجازه ندهند دو قل 
از لوایح ۴ قلوی مربوط به FATF تصویب 
نهایی شــوند. آنها این قابلیــت را دارند که 
اصطلاحا تیم سازی کنند و تیم هایشان هم 
در فضای رســانه ای و افــکار عمومی و هم 
در لایه تصمیم ســازی، بــازی را آنطور که 

می خواهند سازماندهی کنند.
از آتش زدن برجام در مجلس تا به 

ارمغان آوردن تحریم ها
این طیف سیاسی که با آتش زدن برجام 
در مجلــس چهره خود را نشــان داده و به 
تعبیر مخالفانشان دســتاوردی جز تحریم 
برای کشــور نداشته اســت، خالص ترین 
نمایندگان خود را در مجمع تشخیص دارد 
که در مــورد FATF تصمیم گیری کنند؛ 
البته دقیق تر آن است که به گفته محسن 
دهنوی دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
بگوییم در خصوص دو کنوانسیون پالرمو و 
CFT تصمیم بگیرنــد. او می گوید: »گروه 
ویــژه اقدام مالی موســوم بــه FATF  از 
ایران ۴۱ اقدام خواســته تا ما را از لیســت 
سیاه خارج کند که دو مورد از آن، پیوستن 
به کنوانســیون های پالرمو و CFT اســت. 
لایحه پیوســتن بــه این دو کنوانســیون، 
محل اختــلاف مجلس و شــورای نگهبان 
بوده و تعیین تکلیف موارد اختلافی آن، در 
دســتور کار مجمع قرار دارد. موضوعی که 
مورد بحث در کمیســیون مشترک مجمع 
تشخیص و ســپس صحن مجمع قرار دارد، 
موارد اختلافی بین مجلس و شورای نگهبان 
در پیوســتن به این دو کنوانسیون است.« 
پیوستن به FATF و دو کنوانسیون پالرمو 
وCFT در مجلس دهم تصویب شــده بود 
اما با ایرادات شورای نگهبان و اصرار مجلس 
دهم، برای اعلام نظر به مجمع تشــخیص 
ارجاع شــد. آن زمان به دلیل طولانی شدن 
فرایند رسیدگی و اتمام زمان بررسی، پرونده 
آن بسته شــد. اما حالا این پرونده با اجازه 
رهبری دوباره در مجمع تشــخیص در حال 

بررسی است.  
با آنکه این پرونــده موافقان و مخالفانی 
دارد؛ امــا مخالفان سرســخت آن به خاطر 

تــوان تیم ســازی و ارتباطات شــبکه ای 
خــود در نهادها و دســتگاه های مختلف را 
نمی تــوان نادیده گرفت. در زمان بررســی 
این کنوانسیون ها در مجلس دهم و مجمع، 
اعضای مجلــس با انبوه پیامــک نیروهای 
عملیاتی یا گروه فشــار بر مخالفان از بیرون 
رو به رو می شــدند حالا هســته اصلی آنها 
در خود مجمع گرد هــم آمده اند و با توان 
تیم سازی شان می توانند راه را برای موافقان 
پیوســتن به ایــن کنوانســیون ها ببندند؛ 
موافقانی کــه بر این باورنــد که نپذیرفتن 
مفاد FATF یک نوع خودتحریمی مضاعفی 

است.  
تصویب نشدن FATF یعنی اضافه 
شدن بار سنگینی بر روی تحریم ها

محمدرضا باهنر از جمله افرادی بوده که 
معتقد است با تصویب FATF تحریم ها حل 
نمی شود اما تصویب  نشدن این دو مورد بار 
سنگین تری روی تحریم هاست. باهنر به مهر 
گفته حتی اگر بخواهند تحریم را دور بزنند، 
تحریم کننده ها ســود می برند و کشورهایی 
که بخواهند با ما همکاری کنند دچار مشکل 
خواهند شد. آن طور که از گفته های باهنر 
پیداست، ایران به اغلب مفاد FATF پایبند 
و متعهد اســت و مخالفت های پر سر و صدا 
تنها در مورد چند بند آن است. به گفته او، 
»آنچه در مجمع مطرح است CFT و پالرمو 
است. مجموعه کنوانسیون  اف ای تی اف ۴۱ 
حکم دارد که نیازمند همراهی و هماهنگی 
اعضاســت. ایران به ۳۸ حکم FATF عمل 
کرده اســت و حالا برخــی از احکام پالرمو 
و CFT مطرح اســت کــه ابتدا در مجلس 
دهم تصویب شــد و اما در اختلاف مجلس 
با شورای نگهبان آن را در نهایت به بررسی 
در مجمــع موکول کرد و مجلس که باید از 
مصوبه خود دفاع می کــرد به دلیل تفاوت 
مواضع دوره یازدهــم با دوره دهم به ایجاد 

یک فاصله در این مسیر منجر شد.« 
بروجردی، عضو کمیســیون  علاءالدین 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس نیز در 
اظهارات مشابهی گفته: نپذیرفتن برخی از 
بندهای FATF باعث شده که در مراودات 
اقتصادی با برخی از کشورهای همسو مثل 
روســیه و چین هم دچار مشکل شویم. او 
به مهر گفته: زمانی که بانک های کشورهای 
همســو با ایران تعامل نمی کنند، پاسخ شان 
به ما این اســت که چون شما نپذیرفتید به 

FATF بپیوندید، ما هم طبیعتاً نمی توانیم 
همکاری های کامل اقتصادی با ایران داشته 

باشیم. 
FATF  به اقتصاد ربطی ندارد؟

ایــن در حالی اســت که هســته اصلی 
مخالفــان وجود هر نــوع ارتباطی بین این 
لوایح و کنوانســیون ها با مســائل اقتصادی 
و بانکی را منکر می شــود. از جمله اعضای 
تشــکیل دهنــده ایــن هســته در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام می توان به سعید 
جلیلی، محســن رضایی، احمد وحیدی و 
مصطفی میرسلیم اشاره کرد. احمد وحیدی 
طی روزهای گذشــته اعــلام کرد که هنوز 
زمان بررســی لوایح مرتبــط با FATF در 
این مجمع مشخص نیست. وحیدی که خود 
در زمــره مخالفان FATF قرار می گیرد در 
مورد بررسی این موضوع در مجمع به گونه 
ای ســخن گفته که انگار مجمع قرار است 
درباره موضوع بی اهمیتی جلســه بگذارد و 
تصمیم گیری کند. او با بیان اینکه مشکلات 
بانکی کشور ناشی از تحریم های آمریکاست 
و نه FATF گفته: کســانی کــه ارتباطات 
بانکــی ایران را قطع کرده انــد، این اقدام را 
به دلیل تحریم های آمریکا انجام داده اند، نه 
موضوع FATF. وحیدی تأکید کرد که هیچ 
 FATF مصوبــه ای درباره لوایــح مرتبط با
پیش از بررســی در صحن مجمع، اعتباری 
ندارد. از دیگر افرادی که جزو این گروه قرار 
می گیرد مصطفی میرســلیم است که اخیر 
مدعی شده است که آمادگی فنی لازم برای 
پیوســتن فوری به FATF وجود ندارد. به 
گفته او »اگر ما را به FATF هم بپذیرند، با 

وجود تحریم ها، اثر مثبتی ندارد.«
ظاهرا برای آنها فرق می کند چه 

کسی رئیس جمهور باشد
از میــان همه اعضای این گروه، ســعید 
 FATF جلیلی سفت و ســخت تر در برابر
ایستاده اســت. البته در مورد سعید جلیلی 
و این گروه ظاهــرا باید به یک تبصره قائل 
بود. مصطفــی پورمحمدی در ایام انتخابات 
۱۴۰۳، نقل قولی از جلیلی را افشــا کرد و 
گفت: »در شورای عالی امنیت ملی در ۹۵، 
من مفصل صحبت کردم درباره مشــکلات 
FATF؛ ایشــان پایــان جلســه گفت اگر 
تو مســول باشــی ما قبول داریم ولی بقیه 
آقایان را قبول نداریم.« از این رو وقتی برای 
مخالف ترین فرد FATF در مجمع، حضور 

رقیب یا رفیق سیاســی در دولت اثر داشته 
باشد رای دیگران نیز آنقدر محکم نیست. به 
ویژه آنکه دولت نزدیک به این گروه سیاسی 
در زمان زمام داری تصویب FATF را دنبال 
می کرد. حشــمت الله فلاحت پیشه، رئیس 
پیشین کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجــه مجلس به خبرآنلایــن گفته: »در 
زمان دولت آقای روحانــی که موضوع این 
دو کنوانســیون در مجمع مطرح بود برخی 
از دوســتانی که در آینده دولت بعدی را در 
 FATF اختیار گرفتند، جزو مخالفین اصلی
بودنــد. ولی وقتــی که دولت را به دســت 
گرفتن شاهد این بودیم که در همان دولت 
مرحوم رئیســی رایزنی هایی برای تصویب 
کنوانســیون ها صورت گرفت، زیرا دولت در 
اختیار منتقدان دولت گذشته قرار گرفته و 
آنها با واقعیت روبرو شده بودند.« با این حال 
حالا که رقیب سعید جلیلی بر مسند ریاست 
جمهوری نشسته است به نظر می رسد این 
گــروه از FATF بــه عنوان ابزار فشــاری 

استفاده کند.  
به ایــن ترکیب باید محســن رضایی را 
هم اضافه کرد؛ مردی که مدعی شــناخت 
اقتصاد است. عبدالناصر همتی که این روزها 
مسئولیت وزارت اقتصاد را بر عهده دارد، در 
زمان کاندیداتوری خود در انتخابات ۱۴۰۰ 
خطاب به جلیلی و رضایی آنها را مســئول 
التهابات اقتصادی خوانــده بود. همتی که 
پیش از آن انتخابات رئیس کل بانک مرکزی 
دولت روحانی بود، مهمترین مســاله بانک 
مرکزی را حل FATF دانست اما می گفت 
به همت آقایان جلیلی و رضایی FATF در 
مجمع زندانی و در بازار التهاب ایجاد شد.  
 حالا اثر تحریم ها را پذیرفته اند اما ...

در واقع مواضع اخیر این گروه سیاسی در 
دو جمله خلاصه می شود: اولا آنها مدعی اند 
که مسائل اقتصادی و بانکی کشور هیچ گونه 
ارتباطی به لوایح مرتبــط با FATF ندارد. 
ثانیا آن ها این مشکلات را ناشی از تحریم ها 
می دانند که این مســاله نیــز به نوبه خود 
 FATF جالب توجه اســت. گروه مخالفان
در مجمع تشــخیص که اعمال تحریم ها را 
بر اقتصاد کشور بی اثر می دانست حالا آثار 
مخرب تحریم های آمریکا بر اقتصاد کشــور 
را می پذیرد. پرسش آنجاست که چقدر باید 
بگذرد که این گروه منکر نقش FATF مثل 

حالا از نظر خود برگردد؟

رئیس جمهوری بــا تاکید بر اینکه 
نباید از تحریم و فشــار بترسیم، گفت: 
برخی می گویند ما هیچ راهی ندارم الا 
اینکه بنشینیم مذاکره کنیم، ما نگفتیم 
قرار نیســت مذاکره کنیــم، اما قرار 
نیست مقابل قلدرها سر خم کنیم. قرار 
نیست عده ای بیایند به ما بگویند همه 
سلاح هایت را کنار بگذار و بیا بنشین با 
ما مذاکره کن؛ آن وقت هر موقع هم که 
شما خواستی بیایی ما را بزنی و بروی؛ 

این چه منطق مذاکره ای است؟!
مســعود پزشــکیان در ادامه برنامه های 
بخش دوم سفر اســتانی دولت وفاق ملی به 
شهرستان های اســتان تهران،  در نشستی با 
مدیران شهرستان های اسلامشهر، بهارستان 
و رباط کریــم با تاکید بر اینکه من بر پیمانی 
که بستم، هستم، اظهار داشت: من همچنان 
بر همان باورها پایبندم و بر اساس آنها داریم 
تلاش می کنیم؛ وضعیتی که داریم شایسته ما 

نیست و باید آن را تغییر دهیم.
رئیس جمهوری با اشاره به اظهارات یکی 
از مســئولان حاضر در جلسه درباره مدیریت 
قیمت دلار از ســوی دولت، افــزود: آنچه ما 
درباره مدیریت دلار گفتیم این بود که ما در 
جمع ســران قوا توافقی در این باره کردیم و 
این به معنای آن نیست که قیمت دلار کاملا 
در دست ماست و هر کار خواستیم می کنیم؛ 

این مســئله بحث مفصلی دارد که جای آن 
اینجا نیست. پزشکیان با اشاره به اینکه چند 
روز است این سخن را تکرار می کنم و باز هم 
می گویم، تصریح کرد: چرا باید یک نفر در آن 
ســوی کره زمین حرفی بزند و اینجا همه جا 
خالی کنند؛ اگر ما باور داشته باشیم جا خالی 
نمی کنیم و نمی رویم در بازار سکه و ارز بخریم 
که بعد قیمت آن هم بالا و پایین شــود، اگر 
باور داشته باشیم یکدیگر را نمی ترسانیم که 
دارد اتفاقی می افتد. ما نمی ترسیم؛ می مانیم و 
می سازیم و با قدرت هم خواهیم ساخت؛ این 

آن چیزی است که به آن باور داریم.
رئیس جمهور اظهار داشــت: وقتی منابع 
آبی ما کافی نیســت نباید بخش های آب بر 
را توســعه دهیم. اینکه چاه حفر کنیم و آب 
زیر پای مان را بکشیم و بعد شاهد فرونشست 
زمین باشیم، عاقلانه نیست. انسان مسلمانی 
کــه اعتقاد دارد معاد در آینده اتفاق می افتد، 
انســان دوراندیش و آینده نگری اســت و با 
انسانی که فقط جلو پایش را می بیند، تفاوت 
دارد. ما باید هر کاری که می خواهیم بکنیم با 
آینده نگری باشد و حداقل ۱۰۰ سال آینده را 
در نظر بگیریم و نقشه ای کارآمد و اثربخش بر 

همین مبنا برای آن تهیه کنیم.
دکتر پزشــکیان با تاکید بر اینکه نباید از 
تحریم و فشار بترسیم، افزود: برخی می گویند 
ما هیچ راهی ندارم الا اینکه بنشینیم مذاکره 

کنیم، ما نگفتیم قرار نیست مذاکره کنیم، اما 
قرار نیست مقابل قلدرها سر خم کنیم. قرار 
نیست عده ای که زنان و کودکان را بی شرمانه 
با بمب هایی که با علم به دست آورده اند زیر 
خروارها خاک مدفــون می کنند و بعد دم از 
حقوق بشر می زنند،  بیایند به ما بگویند همه 
ســلاح هایت را کنار بگذار و بیا بنشین با ما 
مذاکره کن؛ آن وقت هر موقع هم که شــما 
خواســتی بیایی ما را بزنــی و بروی؛ این چه 

منطق مذاکره ای است؟!
رئیس جمهور با بیان اینکه ما از ابتدا هم 
اعلام کردیم که بنای دعوا نداریم، تصریح کرد: 
کشورهای منطقه همه مسلمان و مسلمانان 
همه برادران ما هســتند، مــا می خواهیم با 
برادران مــان در صلح و آرامش زندگی کنیم. 
منطقــه را ما برهــم نزدیم، بلکــه این رژیم 
صهیونیستی است که به هر جا خواسته تجاوز 
کرده و از هیچ کــس هم باکی ندارد، چرا که 
قدرتی چون آمریکا پشت سرش ایستاده که 
دم از حقوق بشر و آزادی می زند و مدعی هم 

هست که ما منطقه را برهم زده ایم.
دکتر پزشــکیان با بیان اینکه نمی شــود 
همه تحریم هــا را علیه ما اعمال و تشــدید 
کنند و بعد بگویند بیا بنشــینیم حرف بزنیم 
و مذاکره کنیم، گفت: ضرب المثلی داریم که 
می گوید اول برادری ات را ثابت کن، بعد ادعا 
کن. البته این به معنای این نیست که ما الان 
باید گرفتار مسائل مختلف در زمینه آب، نان، 
معیشت و زندگی خودمان باشیم. ما می توانیم 
دســت به دســت هم دهیم و با کمک هم از 
بحران ها عبور کنیم و کشور را به چشم اندازی 
کــه رهبر معظم انقلاب اســلامی ترســیم 

کرده اند، برسانیم؛ این کاملا امکانپذیر است.
رئیس جمهوری با تأکید بر لزوم تعامل و 
گفتگو برای یافتن راهکارهای مؤثر افزود: این 
مسائل نیازمند بررسی و همفکری است. باید 
کنار هم بنشینیم، راهکارهای علمی را بررسی 
کنیم و با کمتریــن هزینه، بهترین نتیجه را 

برای مردم رقم بزنیم.
پزشــکیان با تأکید بر ضــرورت تفویض 

اختیارات به مدیران اســتانی اظهار داشــت: 
هم اکنون در حــال گفتگو با اســتانداران و 
مدیران هستیم و تصمیم دولت بر این است 
که در چارچوب قانون، اختیارات بیشتری به 
استانداری ها واگذار کنیم. این سیاست کاملًا 
مشــخص است و بر اســاس اصول مدیریتی 

دنبال می شود.
رئیس جمهوری در ادامه با انتقاد از برخی 
فضاسازی ها در رسانه ها تصریح کرد: عده ای 
در رســانه ها این موضوع را به گونه ای مطرح 
کرده اند که گویی دولت به دنبال فدرالیســم 
است! فدرالیسم چیست؟ مگر وقتی استاندار، 
فرماندار یا بخشــدار مســئولیت دارد، نباید 
اختیار هم داشته باشد؟ چطور می توان فردی 
را به عنوان مدیر انتخــاب کرد، اما اختیارات 

لازم را از او دریغ کرد؟
پزشکیان با تأکید بر اهمیت حل مشکلات 
معیشــتی مردم اظهار داشــت: در کنار شما 
مدیران، مســئولان، ائمه جمعه و جماعت و 
تمامی دلسوزان کشــور، به هر شکل ممکن 
برای بهبود معیشــت مردم تــلاش خواهیم 
کــرد و به حول و قوه الهی این مشــکلات را 
برطرف می کنیم. دکتر پزشــکیان در ادامه 
با اشــاره به برنامه هــای دولت بــرای حل 
مشکلات زیرساختی تصریح کرد: تمام مسائل 
مطرح شــده، چه در حوزه مــدارس، چه در 
بخش بهداشــت و درمان، در حال بررسی و 
برنامه ریزی اســت. این موضوعات را دیده ایم 
و در حال پیگیری آن ها هســتیم. در همین 
راســتا، جلساتی را با وزیر محترم بهداشت را 
در دســتور کار داریم تا راهکارهای مناسبی 
تدوین شــود که در چشم انداز توسعه کشور 
جایگاه مشخصی داشته باشد. رئیس جمهور 
در بخش پایانی ســخنان خود، با اشــاره به 
اهمیت توسعه شبکه حمل ونقل خاطرنشان 
کرد: اتصال شــبکه های ریلی میان استان ها 
یک ضرورت است که در برخی مناطق مانند 
این استان و بسیاری از نقاط دیگر، امکان پذیر 
اســت. برنامه ریزی برای این موضوع را ادامه 

خواهیم داد و درباره آن گفتگو خواهیم کرد.

دوقُلازلوایح۴قلوعاقبتبهخیرمیشوند؟

تیمسازیبرایتاثیرگذاریبرتصمیمسازی

پزشکیان:

نگفتیممذاکرهنمیکنیم،اماقرارنیستمقابلقلدرهاسرخمکنیم

تصمیماتدربخشهایاقتصادیفردینبودهاست
معاون اول رئیس جمهور با بیــان اینکه تصمیمات در بخش های اقتصادی 
فردی نبوده اســت، وزیر اقتصاد را فردی با تجربه اجرایی موفقی در همه امور 
دانســت و تاکید کرد: مطمئن هستیم پاســخ های دکتر همتی به نمایندگان 

مجلس قانع کننده خواهد بود.
محمدرضا عارف در حاشــیه مجمع عمومی فرهنگستان  علوم  و در جمع 
خبرنگاران با اشــاره به برگزاری جلسات مختلف دولت و فرهنگستان ها افزود: 
در جلســه گذشته هیئت امنای فرهنگســتان علوم مطرح شد که با تشکیل 
شورای مشترک دولت و فرهنگستان ها از ظرفیت بالای آنان و دانشگاه ها برای 
راهبردهای اصلی و پیشــبرد برنامه های پیشــرفت و حل ناترازی های کشور 
استفاده کنیم که در آن جلســه به راه حل های مختلف و اصولی رسیدیم که 

خوشبختانه در فرهنگستان ها نیز استقبال بسیار خوبی شده است.
وی با تاکید بر اینکه فرهنگســتان ها در نظام علمی کشور جایگاه ویژه ای 
دارند، تصریح کرد: مجموعه ای از اســاتید برجســته در رشته های مختلف در 
فرهنگســتان ها حضور دارند که ظرفیت بسیار بالایی است و باید در ارتباط با 

برنامه های توسعه از این ظرفیت فرهنگستان ها استفاده کرد.
معــاون اول رئیس جمهوری گفت: تشــکیل شــورای مشــترک دولت و 
فرهنگستان ها و همچنین حضور وزرای مرتبط در مجمع عمومی فرهنگستان ها 
به عنوان اعضای حقوقی پیشــنهاد شــده و در حال بررسی است و در صورت 
نهایی شدن به شورای انقلاب فرهنگی برای بررسی و  تصویب ارسال می شود.

عارف همچنین در پاســخ به ســوال یکی از خبرنگاران در خصوص طرح 
اســتیضاح وزیر اقتصاد در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: استیضاح  یکی 
از وظایف نظارتی مجلس شــورای اسلامی است که نمایندگان بر امور اجرایی 

دستگاه ها نظارت کنند تا قوانین و ضوابط بهتر اجرا شوند.
معاون رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه در استیضاح وزرا باید شرایط زمانی 
و کاری و امکانــات و محدودیت های در اختیار یک وزیر در نظر گرفته شــود، 
تصریح کرد: هدف استیضاح باید  اصلاح امور باشد و در ارتباط با استیضاح وزیر 
اقتصاد  بر این باوریم که در مدت کمتر از ۶ ماه دولت در مسیر حل مشکلات 
اقتصادی گام های خوبی برداشــته و نتایج آن تا حدودی محسوس است و در 

آینده نتایج تصمیمات اقتصادی دولت برای کشور مشخص می شود.
عارف با بیان اینکه تصمیمات در بخش های اقتصادی فردی نبوده بلکه کل 
دولت و شــوراها و نهادهای مرتبط با امر اقتصاد در دولت مســئولیت دارند و 
تصمیم گیری می کنند، تاکید کرد: بنای دولت از ابتدا این بوده که تصمیمات 
به صورت اجماعی گرفته شود و اگرچه یک پیشنهاد از یک دستگاه و وزارتخانه 

مطرح شود اما به صورت اجماعی تصمیم گیری می شود.
عارف همچنین با اشــاره به تخصص و تحصیلات بالای دانشــگاهی دکتر 
همتی خاطرنشان کرد: دکتر همتی از اساتید بسیار خوب اقتصاد در کشور است 
که در عین حال تجربه اجرایی موفقی در همه امور داشــته و در همه مسائل 
اقتصادی که در دولت مطرح می شود به ویژه مسائل کلان حضور موثری دارد 
به دولت چهاردهم کمک های بسیار زیادی کرده است.معاون اول رئیس جمهور 
ادامه داد: مطمئن هســتیم نگاه مجلس به دولت به ویژه در رای اعتماد کامل 
به کل کابینه دولت چهاردهم، به تقویت وزیر اقتصاد منجر شــود و استیضاح 
کنندگان ســوالات خود را مطرح کنند و دکتر همتی نیز پاسخ ها را بر اساس 

عملکرد به مجلس ارائه کند.
عارف تصریح کرد: مطمئن هســتیم پاسخ های دکتر همتی به نمایندگان 
مجلس قانع کننده خواهد بود و وزیر اقتصاد با  قدرت بیشــتری فعالیت خود 
را در دولت ادامه می دهد چرا که شــرایط کشور و دولت به گونه ای نیست که 
منجر به  تغییر کابینه شــود و  به صلاح هم نمی باشــد  و  انشالله مجلس در 
موضوع استیضاح  در مســیر وفاق گام برخواهد داشت و اجازه خواهد داد که 
وزیر اقتصاد با جدیت بیشتر و همان نگاه و انگیزه سابق در بخش های اقتصادی 

یار و یاور دولت باشد.

وزیرکشور:
استفادهازتجارباستاندارانگذشته

دردستورکاراست
وزیر کشــور گفت: برگزاری نشست های مشترک مجمع استانداران ادوار و 
استانداران دولت چهاردهم به منظور استفاده از ظرفیت و تجارب مثبت گذشته 

در دستور کار است.
به گزارش مرکز اطلاع رســانی وزارت کشور، اســکندر مومنی در دومین 
نشست مجمع اســتانداران ادوار با بیان اینکه رئیس جمهوری در سه نشست 
از چهار نشست ماهانه استانداران، شرکت کرده است، گفت: این حضور معنادار 
ضمن توجه دکتر پزشــکیان به کابینه دوم، حاکی از ظرفیت جمع استانداران 
دولت است که می تواند به عنوان یک شخصیت حقوقی مستقل در موضوعات 

مهم کشور نقش آفرین باشند.
وزیر کشــور با قدردانی از فعالیت های این مجمع از زمان تشــکیل تاکنون 
گفت: بخشی از نکاتی که در این جلسه مطرح شد باید به هیات دولت انتقال 
داده شــود و بخشی دیگر مربوط به وزارت کشور است و قطعاً مورد توجه قرار 
خواهد گرفت. مومنی با اشــاره به برگزاری جلسات مشترک میان استانداران 
ادوار و استانداران دولت چهاردهم در ۱۹ استان گفت: به طور میانگین در این 
جلســات حدود ۱۰ نفر از استانداران سابق با استاندار نشست مشترک برگزار 

کرده اند که انتقال تجربیات مثبت گذشته، اتفاق مطلوبی است.
وی موضوع حکمرانی انرژی و واگذاری اختیارات به اســتانداران را از جمله 
موضوعاتی دانست که باید در آن از تجربیات مجمع استانداران ادوار نیز استفاده 
کرد. وزیر کشور افزود: این مجمع می تواند در تعیین موضوعاتی که با واگذاری 

آن به استان ها تغییرات مثبتی ایجاد می شود، نیز کمک شایانی کند.
در این جلسه علی زینی وند، معاون سیاسی وزیر کشور نیز با اشاره به تعامل 
خوب مجمع اســتانداران ادوار با وزارت کشــور در چند ماه گذشته و اقدامات 
محمدحسین مقیمی رئیس مجمع استانداران گفت: بنا شده جلسات دوره ای 
منظم با موضوعات کاربردی با مجمع اســتانداران برگزار شود و در موضوعات 

مختلف راهکارهای اجرایی استخراج شود.
در ابتدای این جلسه محمدحسین مقیمی رئیس مجمع استانداران گزارشی 
از عملکرد این مجمع ارائه کرد و استانداران سابق نیز به ارائه نقطه نظرات خود 

در خصوص موضوعات مختلف پرداختند.
در دومین نشســت مجمع اســتانداران ادوار با وزیر کشور، دوستی معاون 
هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منطقه ای و بطحایی رئیس ســازمان امور 

اجتماعی کشور نیز حضور داشتند.

پروژهاختلافافکنیبینارکاندولتوفاق
محکومبهشکستاست

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر معاون اول رئیس جمهور گفت: پروژه 
اختلاف افکنی بین ارکان دولت وفاق محکوم به شکست است.

به گزارش ایرنا، علیرضا خامســیان روز جمعه در حســاب کاربری خود در 
شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: »پروژه« اختلاف افکنی بین ارکان دولت وفاق 
محکوم به شکســت است. معاون ارتباطات و اطلاع رســانی دفتر معاون اول 
رئیس جمهور افزود: با ادعای حمایت از یک عزیزی از کابینه خبر فیک منتشر 
کردن برای تخریب عزیز دیگر، در نگاه خوشــبینانه ناشی از ناآگاهی و در دام 
تحلیل های غلط محافل خاص قرار گرفتن تعبیر می شود. وی خاطرنشان کرد: 

برای سربلندی ایران عزیز همه یار و یاور دولت باشیم.

معاوناولرئیسجمهوری:
استفادهازتجربهموفقدولتدوماصلاحات

برایتکنرخیکردنارز
معاون اول رئیس جمهوری تاکید کــرد: بر این باوریم چالش های اصلی و 
ناترازی های کشــور نه تنها در بخش اقتصادی بلکه زیربنایی و فرهنگی که به 
شدت آسیب زننده تر هســتند، باید در فرهنگستان ها مطرح و برای حل آنان 

راهکار ارائه شود.
محمدرضا عارف در جلسه مجمع  عمومی فرهنگستان علوم که در تالار ابن 
ســینا برگزار شد، تشکیل شورای مشترک دولت و فرهنگستان ها و همچنین 
حضور وزرای مرتبط با فعالیت های فرهنگستان ها به عنوان اعضای حقوقی در 
مجمع عمومی فرهنگســتان ها را از جمله برنامه ها و اقدامات دولت وفاق ملی 
برای تقویت روابط بین دولت و فرهنگستان ها برشمرد و افزود: شورای مشترک 
دولت و فرهنگســتان ها نباید به هیچ عنوان سلیقه ای باشد و به صورت دائمی 
فعالیت هــای خود را در تمامی دولت ها ادامه دهــد و همچنین حضور وزرای 
مرتبط با فعالیت ها و اقدامات فرهنگســتان کمک شــایان توجهی به پیشبرد 

اهداف و برنامه های فرهنگستان ها می کند.

دولت

سردارسلامی:
دریابهمیداننمایششکوهقدرت
دریاییایرانتبدیلشدهاست

سردار حسین ســلامی گفت: توسعه دفاع دریایی با 
انگیزه های قوی و اعتقاداتی وسیع و ذهن هایی متمرکز 
تداوم دارد و صحنه دریا به میدان نمایش و گســترش 
و شــکوه قدرت دریایی نظام مقدس جمهوری اسلامی 

ایران تبدیل شده است.
به گزارش ایسنا، سردار حسین سلامی، فرمانده کل 
سپاه پاسداران صبح امروز پنجشنبه در آیین الحاق ناو 
رزمی شهید دلواری و شناورهای تندروی موشک انداز 
به نیروی دریایی سپاه در بندرعباس گفت: توسعه دفاع 
دریایی با انگیزه های قوی و اعتقاداتی وسیع و ذهن هایی 
متمرکــز تداوم دارد و صحنه دریــا به میدان نمایش و 
گسترش و شکوه قدرت دریایی نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران تبدیل شده است.
افزایــش الحاق ها در فواصل کوتاهبــه گفته وی، با 
وجود فاصله زمانی اندکــی از رخداد الحاق ناو پهپادبر 
شهید بهمن باقری در توسعه توان قدرت دریایی، امروز 

الحاق های جدیدی صورت می گیرد.
ســردار ســلامی اضافه کرد: امروز در یک رویدادی 
جدید و افتخار انگیز شــاهد یک دستاوردهای جدیدی 
در این نیرو هســتیم و این فاصلــه زمانی کوتاه و تنوع 
در پدیده هــا، ایــن واقعیت را به ما نشــان می دهد که 
نرخ تولید قدرت دفاعی در جمهوری اســلامی ایران به 
روز تبدیل شــده است و ما ســال های قبل ماه ها طول 
می کشــید تا یک دســتاورد جدید را به قدرت خویش 
اضافه کنیــم، ولی امروز می توانیم هر هفته و گاهی هر 
روز از یک دستاورد جدید رونمایی کنیم و این به برکت 
به هم پیوســتن اســتعدادها، گره خوردن ظرفیت ها، 
زنــده بودن انگیزه ها و بلند بــودن آرمان ها نزد جوانان 
دانشــمند، مهندسان برجســته و کارگران شرافتمند و 
ماهری است که به طور مستمر طراحی و نوآوری کرده 
و ما را همیشه با زمان منطبق و اجازه توقف نمی دهند 
و این در شرایط تحریم جهانی و یک تهاجم سیاسی از 

سوی استکبار رقم می خورد.
سردار سلامی تأکید کرد: ما به خوبی آموخته ایم که 
چگونه اهداف مقدس انقلابی، از دســتاوردهای بزرگ 
نظام،  از عظمت انقلاب اسلامی و از کشورمان و از حریم 

ارضی خودمان حفاظت کنیم.
وی بــا بیان ایــن که به این واقعیت آگاه شــده ایم 
که تنها راه آرامش، آســایش، پیشرفت، بقا چیست. ما 
می دانیم کشورهایی می مانند و از اعتبارشان می توانند 
دفاع کنند که قوی باشــند و ما ایــن تجربه ها را داریم 
که دشــمنان ما هرگز قابلیت فهم منطق سیاســی را 
ندارند، عنوان کرد: اساسا اگر منطق سیاسی با مضمون 
با محتوای قدرت همراه نباشد، نزد مستکبران قابل فهم 
نیســت. راهبردهای دشــمنان بر تقابل و سلطه استوار 
شده است و جز این که قدرتمند و متکی بر استعدادها 
و قابلیت های درونی خودمان باشیم، راه دیگری نداریم.

فرمانده کل ســپاه با ریشــه دار و بــزرگ خواندن 
کشــورمان با ملتی بزرگ با نقش های تعیین کننده در 
ســاخت تمدن تاریخی، تصریح کرد: ما از یک انبساط 
ســوق الجیشــی بهره می بریم و حرکت در دریاها حق 
مسلم ماست و منافع ما در دریا در حال حرکت است و 
کشتی های ما هر روز به اقصی نقاط عالم تردد می کنند 
و این کشتی ها به مثابه ســرزمین خودمان است و لذا 

باید از این منافع صیانت کنیم.
وی ادامه داد: در دریا، دقت، سرعت، عمق دریانوردی، 
برد ســلاح، تأثیرات تعیین کننــده در نتایج نبرد دارد. 
دریا نبــرد نقطه ها علیه نقطه ها اســت و نقطه ها مدام 
تغییر آرایش می دهند و انتخاب صحنه نبرد با کســی 
است که بتواند با سرعت زیاد در هر نقطه گسترش یابد.

فرمانــده کل ســپاه گفــت: توســعه ســلاح ها و 
تجهیزات مان دقیقا بر اساس دکترین ما شکل می گیرد. 
ما با پدیده سرعت در دریا مواجه هستیم و این که یک 
شناور بتواند بر اصطکاک با دریا غلبه و سرعتی تا ۲۰۰ 
کیلومتر بر ساعت ایجاد کند، مساله مهمی است و مهم 
تر شلیک کردن موشک در همین سرعت است که وقتی 
یک موشک پر ســرعت از یک شناور پر سرعت شلیک 

می شود،  عملا ویژگی ایده آل تری می یابد.
سردار سلامی خاطرنشــان کرد: در مجموعه تولید 
قدرت دریایی ما از مراکز ساخت تا دانش بنیان ها همه 
با هم در تلاش برای نوســازی نسل های قدرت است و 
قــدرت همچون یک موجود زنده پیر می شــود و ما به 
طور مســتمر باید این قدرت را جوان سازی کرده و به 
دکترین های عملیاتی پاســخ های فنی مناسب بدهیم و 
این اتفاقات در همه ابعاد قــدرت دفاعی و تهاجمی ما 

کاملا نمایان است.
وی عنوان داشــت: قابلیت کشف و اصابت هدف در 
دریا قابلیت های جدیدی اســت کــه در ۱۶ بار الحاق 
در مقیاس هــای مــدرن به خوبی دنبال داشــته و این 
الحاق های پــی در پی در نیروهــای مختلف نیز انجام 
گرفته و ادامه دارد و وقتی جوانان مومن با دانش کافی 
و مســلط در ســطوح جهانی برای ما قدرت می سازند، 
بــه آنها افتخــار می کنیم و به آینده این کشــور کاملا 

امیدواریم.
سردار سلامی تصریح کرد: ما در صحنه یک واقعیت 
سخت به نام تحریم زندگی کردیم و این واقعیت مجازی 
نبود بلکه سخت و پیچیده بود و از افعال ماضی استفاده 
می کنم چون ملت ایران تواست با هنر متعالی خویش و 
یک رهبر بزرگ این فشارها را مستهلک کند.هنر ملت 
ایران، ناکام ســاختن دشمنان برای تعقیب اهداف شان 

است.
وی در پایــان گفت: به مــردم اطمینان می دهم که 
فرزندان شــما راه را بر دشمنان خواهند بست و آنها را 
تا تســلیم به اراده ملت ایران تعقیب خواهند کرد و این 

واقعیت را در گذشته نیز نشان داده است.

الحاقناوشهیدرئیسعلیدلواری
بهنیرویدریاییسپاه

آیین الحاق ناو محافظ شــهید رئیسعلی دلواری به 
نیروی دریایی ســپاه با حضور فرمانده کل سپاه برگزار 

شد.
بــه گزارش ایســنا، آیین الحاق ناو محافظ شــهید 
رئیســعلی دلواری به نیروی دریایی سپاه و شناورهای 
تندروی موشــک انداز جدیــد در بندرعباس با حضور 
ســردار حسین ســلامی، فرمانده کل سپاه صبح امروز 

پنجشنبه برگزار شد.
همچنین شــناورهای تندرو نیروی دریایی ســپاه با 
سرعت ۱۱۰ نات با قابلیت شلیک موشک های کروز ضد 

ناو شکن رونمایی شدند.
ناو شهید رئیسعلی دلواری از کلاس شهید سلیمانی  
می تواند موشک های ۷۵۰ کیلومتری را شلیک کند. این 
شناور قادر اســت ۵۰۰۰ مایل دریایی یعنی از اینجا تا 

سریلانکا برود و برگردد.

دفاعی


